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Paní Hana Pavlíková – Pelikánová z jez-
decké stáje Pavlík Pocinovice vybojovala v 
srpnu na šampionátu v Brně titul mistryně 
České republiky v drezuře koní. Novopeče-
ná mistryně se bude v příštím roce se svým 
koněm Ricco ucházet o kvalifikaci na olym-
pijské hry.

V Pocinovicích 
žije mistryně 

Oslava desátého výročí všerubského památníku začala mší v kostele sv. Michaela. U památ-
ného kamene se pak sešli (zleva) arcibiskup Karel Otčenášek, P. Vladislav Sysel a zástupce 
Konfederace politických vězňů Josef Tauš. Více na straně 13.

Svatý Václav se svým průvodem vyjel na Kdyňsko tentokrát ze Zahořan. Šestého ročníku se 
mimo jiné zúčastnila také družina ze stájí Gusty Svitáka (na snímku).

Boj 
s vandalismem
Jednoduchý kamerový systém jsou nuce-

ni pořídit také ve Kdyni. Město s pěti tisíci 
obyvateli se už delší dobu potýká s vandalis-
mem, který se zvyšuje úměrně s investice-
mi, jež vkládá do renovace centra. 

Majetek a zařízení města  pravidelně 
poškozují vandalové, a to i přesto, že státní 
policie sídlí v radnici na náměstí. Nájezdy 
vandalů trpí zejména lavičky a kašna. Lidé 
je ráno nacházejí rozlámané, pošlapané 
a svévolné nalití saponátu do kašny si už 
několikrát vyžádalo výměnu vody v nádrži. 
Útokům ničitelů neuniklo ani nové hřiště. 
Prolézačky, které město nedávno instalova-
lo, tam nevydržely ani měsíc. 

Kamerový systém v řádech desetitisíců 
korun nechá radnice instalovat na místa, 
která patří mezi výtržníky k nejoblíbeněj-
ším.        



–2– strana KDYŇSKO

Velmi expresivní  nadpis volím záměrně. 
Osobnosti dodávají své obci, svému městu 
lesk, autoritu a slávu. Často známe mnohá 
zajímavá města především skrze života či 
odkazu osobností s nimi spojených. Salz- 
burg je nádherné město, ale jeho proslulost 
byla ještě umocněna géniem Mozartovým. 
A tak každé město či městečko se hrdě hlásí 
k těm, co šířili jeho slávu daleko za humny. 
V opačném případě by bylo samo proti sobě. 
S jedinou výjimkou. Osobnosti, na jejichž 
rukou ulpělo mnoho krve v předchozích 
staletích, sotva mohou pozvednout prestiž 
svých rodných měst. Nedávno jsem byl v  
Dobřívě na Rokycansku. Tamní neopomněli 
vzpomenout jejich rodáka Jindřicha Mošnu, 
kterému zasvětili i stálou expozici. V Kožla-
nech na radnici uvidíte vítání jejich slavné-
ho rodáka Eduarda Beneše. Domažlice mají 
Jindřicha Jindřicha, Postřekov generála Bur-
síka a Klenčí zase Jindřicha Šimona Baara.

Na Kdyňsku také žilo více pozoruhod-
ných osobností, které ve svém oboru mnoho 
znamenaly. Je pravdou, že nemáme Smeta-
nu, Dvořáka, Masaryka nebo Křížíka.

Máme však jména, jejichž životní příběh, 
um či hrdinství  si zaslouží úctu.  Vynechám 
uměleckou sféru, byť tam bychom našli pří-
klady pozoruhodné. Chci se však věnovat 
těm, kdo neváhali nasazovat životy, aby pro 
svou vlast, pro svůj národ i město pomohli 
vybojovat svobodu. Na setkání k 10. výročí  
odhalení památníku obětí totality ve Všeru-
bech jsem uvedl jeden citát: „Ten, kdo nezná 
svoji minulost, je odsouzen opakovat její 
chyby.“ Autentické a sebevědomé občanství 
vzniká vždy na pozadí poznání své minulos-
ti i významných počinů našich předchůdců.

Dodnes nemohu pochopit, proč z památ-
níku obětí I. světové války na kdyňském 
náměstí byla sejmuta jména těch, kdo polo-
žili životy za náš národ. I reliéf s podobiz-
nou  mladého vojáka Jiřího Šlégla, který byl 
popraven v daleké Itálii za I. světové války, 
se kdoví proč ocitl na půdě radnice mezi 

Pozvánka 
na slavnostní otevření Vodní ulice a odhalení památníku 

významného rodáka plk. Josefa Hubáčka

V sobotu 14. října ve 14.00 hodin proběhne ve Kdyni ve Vodní ulici slavnostní otevření rekonstruované Vodní ulice spojené  
s odhalením památníku plk. Josefa Hubáčka, který byl, a nadále zůstává legendou pro generace letců od dob první republiky až do dnešních 
dnů. Již  v době před 2. světovou válkou patřil díky svému talentu, píli, houževnatosti a lásce k létání mezi generaci leteckých učitelů, kteří 
nejen reprezentovali mistrovství československých letců, ale zásadním způsobem přispěli k výchově těch, kteří v průběhu 2. světové války 
v řadách RAF bojovali za naši svobodu. Sám se zúčastnil bojů ve Francii a byl příslušníkem 310. stíhací perutě v bojích o Británii. Byl jed-
ním z mála pilotů, kterým byla svěřena odpovědnost za leteckou přepravu představitelů Velké Británie na místa jednání v době války. Byl 
nositelem řady československých a zahraničních vyznamenání.

Při oslavě bude od 13.30 hod. hrát Kapela 35. pěšího pluku z Plzně, bude otevřena výstava dobových dokumentů ze života  
plk. Josefa Hubáčka a uskuteční se přelet historického stíhacího letedla z dob druhé světové války.

Šťastné to město, 
jenž nezapomíná na své osobnosti

odloženými a nepotřebnými věcmi. Jeho 
odhalení bylo ve dvacátých letech smutnou, 
ale zároveň i slavnou událostí. Onu smut-
nou část podtrhla účast maminky nebohého, 
slavnou pak významní hosté, řečníci a vůbec 
všichni přítomní. Nejen odkaz těchto lidí, 
ale i poznání naší kdyňské minulosti vyža-
duje, aby tato jména byla znovu na památ-
níku uvedena, včetně opětovného odhalení 
reliéfu statečného vojáka. 

Jedno jméno se však nad Kdyní a Kdyň-
skem vznáší s leskem obzvláště třpytivým. 
Do slova a do písmene. Plukovník Josef 
Hubáček byl totiž slavný letec. Patřil do 
souhvězdí letců akrobatů Hubáček, Novák, 
Široký, kteří se v meziválečném období slav-
ně vznášeli nad hlavami jejich pozemských 
obdivovatelů. Josef Hubáček jako mnoho 
dalších letců neváhal své síly a odvahu pro-
kázat i za druhé světové války v bojích o 
Anglii. Byl zraněn, ale až do konce války 
létal. Na palubě jím pilotovaných letadel byli 
převáženi i tehdejší mocní představitelé pro-
tihitlerovského odporu. Vrátil se jako hrdi-
na. Jak to bohužel dopadlo, většina z nás ví. 

S nástupem komunismu se začalo roz-
dělovat. Voják na sovětské frontě, dobrý 
voják. Voják na západní frontě, oddaný exi-
lové Benešově vládě, podezřelý voják. Vedle 
obětí padesátých let byla vojenská i spole-
čenská degradace válečných veteránů v boji 
o Anglii nejsmutnější kapitolou komunis-
tického režimu. Stejný osud potkal i Josefa 
Hubáčka. Protloukal se v padesátých letech 
velmi nekvalifikovanými profesemi. Určité
uvolnění politických rozměrů mu dovolilo 
později činnost na kdyňské radnici. Již jako 
důchodce neváhal pomáhat mladým nad-
šencům o letectví v klatovském Aeroklubu. 
Do konce života zůstal velmi kultivovaným 
pánem, který se nad svá příkoří dokázal 
skutečně povznést. Letec Hubáček proslavil 
Kdyni a Kdyňsko. Nedožil se změny pomě-
rů v naší vlasti a paradoxně komunisté nevá-
hali v místním tisku psát o jeho kladném 

vztahu k socialismu. Odkazu letce Hubáčka 
se jim naštěstí zmocnit nepodařilo. 14. října 
bude slavnostně odhalen ve Kdyni za účasti 
zástupců Českého svazu letců, města, kraje i 
několika velvyslanectví pomník připomína-
jící Josefa Hubáčka i hrdinství našich letců, 
kteří proslavili tento stát i svá rodná místa. 
Jedním z těch, na které zdejší region nesmí 
zapomenout, byl a zůstává plukovník Josef 
Hubáček.       

   Ing. Vladislav Vilímec

Maličkosti, 
které pomohou

K lepší orientaci turistů, ať už pěších 
nebo na kole, a nejen jich,  jistě přispělo i 
osazení značky s nápisem „Černíkov“  na 
poměrně frekventované místní komunika-
ci směrem od koupaliště Úžlebec do Čer-
níkova. Je to drobnost, kterou „domácí“ 
možná ani nepostřehli, nebo to nepova-
žovali za nutné, ale pro neznalé místních 
poměrů to je pomoc veliká, neboť kolikrát 
bylo obtížné po příjezdu na náves zjistit, 
kde vůbec jsou. 

Zub času se podepsal na památní-
ku obětí I. a II. světové války v Kolovči. 
Proto zastupitelstvo obce rozhodlo o jeho 
zrestaurování, které bylo zdárně dokonče-
no před kolovečskou poutí. Obecní poklad-
nu tato práce vyšla na 64 000 korun. Jistě i 
toto přispělo k hezkému vzhledu obce.

Obec Chodská Lhota podepsala 
s Krajským úřadem Plzeňského kraje 
smlouvu o přijetí dotace na opravu místní 
komunikace. Celkové náklady budou činit 
420 000 Kč, dotace 200 000 Kč.
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Jak jistě všichni dobře víte, v říjnu pro-
běhnou volby do zastupitelstev obcí a skončí 
jedno volební období pro mne i celé zastupi-
telstvo. Celé čtyři roky jsme se snažili o to, 
aby se zlepšil celkový vzhled a upravenost 
našich obcí. O tom, že se nám tento úkol z 
velké části podařilo splnit, svědčí to, že jsme 
obdrželi Cenu hejtmana v soutěži Vesnice 
roku 2006 Plzeňského kraje, kterou nám 18. 
srpna osobně předal hejtman MUDr. Petr 
Zimmermann při vyhlášení v Kasejovicích. 

 Součástí ocenění byl i šek v hod-
notě 40 000 korun. Protože k získání Ceny 
hejtamana velkou měrou přispěli všichni 
občané naší obce, chtěl bych touto cestou 
veřejně  poděkovat za pomoc a za práci, kte-
rou za uplynulé čtyři roky pro obec vykona-
li.  
        Jaroslav Šlachta,
  starosta obce

Poslední zasedání městského zastupitel-
stva v tomto volebním období proběhlo 14. 
září. Ohlédněme se proto nyní za uplynulý-
mi čtyřmi roky. 
Pokračovali jsme v dřívějších priori-

tách. Jednou z nich byla výstavba obecních 
bytů a podpora individuálních staveb RD. 
Dokončeno bylo 12 bytů pečovatelské služ-
by, 55 bytů v Nádražní ulici a 20 bytů v ulici 
Bratří Tšídů. Potěšitelná je i výstavba RD, 
a to nejen ve Kdyni, ale i v přilehlých čás-
tech. Podařilo se nám již před rokem naplnit 
stanovený cíl a překročit počet 5 tisíc trva-
le bydlících obyvatel, což nám zajistí větší 
daňový příjem ze státního rozpočtu.
Ve zlepšení životního prostředí to byl 

nový parovod z centrální kotelny do průmys-
lové zástavby, nové plynovody v ulici Staro-
kdyňské a Bratří Tšídů. Nový vodovodní řad 
zajišťující náhradní zdroj pitné vody ve Star-
ci a propojení městského vodovodního řadu 
do Nádražní ulice. Výměna nevyhovujících 
kanalizací ve Šmídově ulici ve Kdyni a v 
Prapořištích ve směru na Starec a na Draž-
kách. Nový kanalizační řad v pravé části 
Starokdyňské ulice a v zástavbě ulice Bra- 
tří Tšídů. Odbahnění a oprava hráze vodní 
nádrže ve Starci a celková rekonstrukce 
vodní nádrže v Prapořištích. Důležité bylo 
získání integrovaného povolení pro provozo-
vání a rozšíření skládky Libkov a zatěsnění 
druhé kazety a také nákup nového svozové-
ho vozu na komunální odpad.
Velkou pozornost jsme věnovali 

obnově a stavbě nových komunikací. Nový 
povrch mají v ulicích Rýzmberské (horní 
část), Herštýnské, Sirkové, Družstevní, 
Luční, Starokdyňské, Nádražní, Šmídově, 
Pod Korábem u domova důchodců a Bratří 
Tšídů. Nové chodníky jsou v ulicích Staro-
kdyňská, Nádražní, Masarykova, Klatovská 

Končí volební období

a na hřbitov. Dočkali jsme se  rekonstruk-
ce silnice 1. třídy ve Kdyni, Hluboké a II. 
třídy v Prapořištích. Dokončuje se kom-
pletně Vodní ulice. V přilehlých částech 
přibyly komunikace v nových zástavbách 
RD v  Hluboké a v Prapořištích, úprava pro-
stranství u restaurace ve Starci a Dobříkově, 
nový chodník ve směru na Chodskou Lhotu 
v Hluboké. Nový povrch mají komunikace 
na Podzámčí, Hamličky - Pranty, Vítovky, 
nová je část komunikace Smržovice - Mod-
lín. Rekonstrukce mnohdy zahrnovaly i nové 
elektrické rozvody a  veřejné osvětlení.
V občanské vybavenosti to bylo nové 

sociální zázemí v kulturním zařízení v 
Dobříkově, na koupališti ve Smržovicích, 
v hasičské zbrojnici v Prapořištích a nový 
víceúčelový objekt na Vítovkách. Opravuje 
se bytový fond a fasády obecních domů. Dle 
potřeby byly opraveny kapličky v Hluboké, 
v Prapořištích, na Podzámčí a na Branišo-
vě. Doplnily se umělé povrchy na hřištích u 
koupaliště v Hluboké a na kurtu odbíjené v 
Dělnické ulici. Bylo osazeno nové označení 
ulic a institucí ve Kdyni, nové je rozhlaso-
vé zařízení s návazností na záchranný sys-
tém ČR ve Kdyni, Prapořištích a Hluboké.  
V závěru roku dostanou kdyňští hasiči nový 
vůz Tatra s kompletním vybavením v hodno-
tě 6 mil. Kč. Letos se dokončí stavba muzea  

příhraničí včetně založení parku. Rozvoji 
kdyňského regionu určitě pomůže nabídka 
značených cyklotras včetně mapových pub-
likací. Větší pozornost jsme věnovali údržbě 
zeleně, úklidu komunikací a citlivěji jsou 
prováděny nezbytné zimní posypy. Snažili 
jsme se vhodnými akcemi obnovit dřívější 
atraktivnost hradu a přírodního amfiteátru
na Rýzmberku. 
Důležité je to, že město hospodaří 

tradičně s vyrovnaným rozpočtem, že není 
zadlužené. V porovnání s jinými městy 
podobné velikosti jsou ceny služeb pro obča-
ny a podnikatele nízké. Ve Kdyni máme po 
Plzni nejnižší ceny za dodávku tepla z cent-
rální kotelny v Plzeňském kraji. Rovněž tak 
cena vodného a stočného je jedna z nejniž-
ších. Nízké ceny jsme udrželi i přes to, že 
v minulých letech jsme v těchto oblastech 
investovali značné částky z rozpočtu města, 
aby provoz odpovídal platným zákonům.  
V závěru období je asi vhodné připome-
nout výčet provedených akcí, ale vlastní 
hodnocení si udělají průběžně sami občané. 
Některé stavby vám  mnohdy na nějaký čas 
znepříjemnily život, dotčeným podnikate-
lům i zkrátily příjmy, někdy bylo třeba dola-
ďovat věci, které projektant nepodchytil. 
Bez oboustranného pochopení a trpělivosti 
to při dnešním provozu ani nejde. V komu-
nální politice bude pořád co dělat, řada věcí 
zestárne a objeví se nové potřeby. Vždy 
bude třeba v daném roce rozhodnout o tom, 
které akce je nutno upřednostnit a které ještě 
nějaký čas počkají. Některé se nedají ani 
odkládat. Jsem rád, že končící zastupitelstvo 
neztrácelo čas zbytečnými „půtkami“ a že 
se nám podařilo uskutečnit řadu potřebných 
věcí, někdy i  méně viditelných.

Jan Löffelmann,
 starosta města Kdyně

Poděkování občanům

Starosta (vpravo) a místostarosta Kdyně.
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V Pocinovicích pokračují práce na výstavbě všech inženýrských sítí pro obytnou zónu. 
Pozemky pro výstavbu 17 rodinných domků v lokalitě Pod nádražím už byly vykoupeny v 
předchozích létech a letos je obec zasíťuje, aby mohli stavebníci začít s výstavbou svých 
nových domovů. Dodavatelem všech prací byla ve výběrovém řízení vybrána firma z Klatov.
Budování sítí, které společnost zahájila v červenci, si vyžádá v letošním roce značné finanční
náklady. Vše bude dokončeno do konce letošního roku. Příští rok pak stejná firma provede
asfaltové povrchy přístupových komunikací.

V současné době je prodána polovina parcel o průměrné výměře 920 m2 a zbytek ještě 
čeká na další zájemce o bydlení v klidné okrajové části obce s překrásným výhledem na 
šumavské kopce. Cena za 1 m2 pozemku je 150 korun. Výstavbou obytné zóny se zvýší počet 
nových občanů minimálně o padesát.

Novou cestou 
do nové školky

... se mohou vydat v Úsilově.
Přes prázdniny obec kompletně opravila 

budovu mateřské školky. Byla vyměněna 
okna, okapové žlaby, svody, opraveny komí-
ny, střešní krytina a fasáda budovy. Mateř-
ská škola je také celkově vymalována, což 
obecní kasu přišlo na 300 000 korun.

V měsíci září navíc opravujeme místní 
komunikace v Úsilově za 410 000 korun.

Miroslav Sláma, 
starosta obce

Poslední
zasedání

 
Poslední veřejné zastupitelstvo v tomto 

volebním období v obci Koloveč proběhlo 13. 
září. Jedním z hlavních bodů programu byla 
změna rozpočtu obce, projednání smlouvy s 
novým provozovatelem vodovodů, kanaliza-
cí a čistírny odpadních vod i navýšení úvěru 
na zateplení a stavební úpravy bytových 
domů. Pan starosta Ladislav Janda poděko-
val všem zastupitelům za odvedenou práci v 
právě končícím volebním období.

Podzim v Kolovči je ve znamení finančně
náročné akce. Tou je výměna oken, lodžií a 
celkové zateplení dvou panelových domů, 
což čítá  celkem 23 bytů.  

 (jp)

Vydařená pouť

Sbor dobrovolných hasičů Nová Ves 
– Vítovky uspořádal v sobotu 29. července 
pouťouvou taneční zábavu na přírodním 
parketu za hospodou s hudební skupinou 
Trend. I když nám počasí z počátku nepřálo 
a pršelo, na zábavu se přece jen vyčasilo a 
nakonec se vše vydařilo. Nikomu se domů 
nechtělo, a tak zábava končila až ve tři  hodi-
ny ráno.

Pouťové dozvuky proběhly v neděli 
odpoledne v hospodě při harmonice, zpěvu 
a bujarém veselí všech přítomných, které 
skončilo opět v pozdních nočních hodinách.
                                 
   Václav Kraft,
    starosta obce Nová ves

Výstavba obytné zóny pokračuje

Domov důchodců Kdyně 
a komunitní plánování

Domov důchodců Kdyně, příspěvková 
organizace zřizovaná Plzeňským krajem, 
je zařízení, které poskytuje celoroční poby-
tové služby seniorům, jejichž situace vyža-
duje pomoc jiné osoby. Obyvatelé domova 
důchodců už si své potřebné sociální služby 
vyhledali a našli východisko ze složité život-
ní situace, ať už z důvodu zdravotního stavu 
či kvůli rodinným záležitostem. Domov jim 
sám dále nabízí další služby, jako například 
zdravotní péči, volnočasové aktivity, sociál-
ně právní poradenství apod. 

Samozřejmě ale i pohled obyvatel v 
domově důchodců jako silné skupiny seni-
orů v mikroregionu Kdyňsko je v komunit-

ním plánování sociálních služeb nepostrada-
telný, a proto jim byla dána možnost se ke 
komunitnímu plánování vyjádřit. Obyvatelé 
byli poučeni prostřednictvím nástěnky a při 
jejich volnočasových aktivitách je informo-
vala sociální pracovnice. Vzhledem k tomu, 
že zájem obyvatel příliš velký nebyl, nepro-
běhla k tomuto tématu ani větší diskuse. 
Stále se však obyvatelé Domova mohou do 
komunitního plánování zapojit.

Domov důchodců Kdyně dále poskytl 
souhrnné informace o službách, které zabez-
pečuje, o úhradách, o možnostech umístění, 
a kontakty do brožury Průvodce sociálními 
službami na Kdyňsku. Další etapa komunit-
ního plánování obsahovala mimo jiné apli-
kaci dotazníku k plánování a kvalitě sociál-
ních služeb. Také někteří obyvatelé Domova 
se této ankety účastnili. Výsledky z ankety 
pro seniory se zpracovávají a následně budou 
vyhodnoceny. Doufejme, že komunitní plá-
nování na Kdyňsku přinese zlepšení soci-
álních služeb, ať už pro seniory, zdravotně 
postižené či mládež.  
      
                Lucie Spannbauerová
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Ve středu 13. září se již po šesté sešli cho-
vatelé z Domažlicka na výstavě v Mrákově, 
aby široké veřejnosti prezentovali výsledky 
své chovatelské práce. Výstava se pořádá 
v dvouletých intervalech a má za sebou již 
více než desetiletou tradici. První se usku-
tečnila v roce 1996. S každým ročníkem 
narůstá kvalita přehlídky na straně jedné a 
počet návštěvníků na straně druhé.

Letošní šestá Mrákovská výstava holš-
týnského skotu již dávno svým významem 
překročila nejen hranice okresu, ale i naší 
republiky. Dobře připravené výstavní plo-
chy, řada doprovodných akcí a překrásné 
počasí naplnilo přání pořadatelů, aby se 
tento den stal pro všechny návštěvníky opět 
opravdovým svátkem.

Letošního ročníku výstavy se zúčastnil 
rovněž daleko větší počet chovatelské veřej-
nosti známých osobností – představitelů 
chovatelských svazů, plemenářských orga-
nizací, vědeckovýzkumné základny, škol, 
nejlepších chovatelů, ale také návštěvníků z 
Německa, Polska, Slovenska a Holandska.    

Přípravy na tak náročnou akci začínají 
daleko před termínem konání. Zhruba 2-3 
měsíce před se provádí první výběr zvířat, 
pak následuje užší výběr za účasti holand-
ského specialisty. Včas se musí také začít s 
voděním, aby při vlastní přehlídce nebyly 
problémy. Dále je nutné zvířatům upravit 
paznehty a zevnějšek. V den výstavy se začí-
ná opravdu brzy ráno. Chovatelé musí zvířa-
ta naložit a přepravit dle harmonogramu tak, 

Na koupališti v Úžlebci u Černíkova proběhlo v sobotu 26. srpna vyhodnocení soutěže 
o upravené a vyzdobené domy i okolí. Zároveň byly předány ceny v podobě šeků na nákup 
zboží v zahradnictví na Opálce v hodnotě 1 000 korun. 

Vyhodnoceni byli: z Černíkova - manželé Macúchovi, manželé Rejchovi, manželé Naj-
narovi, z Rudoltic - manželé Tomanovi, manželé Kalašovi, z Vílova - manželé Sušických, 
manželé Steiningerovi, ze Slavíkovic manželé Fraňkovi, manželé Hromadovi a paní Kur-
cová. Upravenost domů při pohledu z ulice posuzovali majitelé zahradnictví - Vavřincovi 
z Opálky. Jak sami řekli, byl to skutečně těžký úkol vybrat deset oceněných, protože velká 
většina domků je upravena s velkou pečlivostí. Děkujeme proto občanům, že věnují spoustu 
volného času i finančních prostředků na zkrášlení svého domova.

 Jaroslav Šlachta, starosta obce 

VI. Mrákovská výstava

aby první byla v Mrákově ve tři hodiny ráno. 
Tam se na speciálním stanovišti každá kráva 
umyje a připraví na přehlídku.

Připravit téměř stovku plemenic není nic 
jednoduchého. Tuto práci mistrně zvládají 
kolegové z Holandska a někteří studenti SOŠ 
a SOU Horšovský Týn. Následuje odvede-
ní a uvázání zvířete na shromaždiště podle 

připraveného pořadí – tak jak je uvedeno v 
katalogu výstavy. 

Vlastní přehlídka začala v 10 hodin zahá-
jením a předvedením první kolekce plemenic. 
Předvedení, posouzení a především vyhod-
nocení a určení vítězek nebyla snadná zále-
žitost ani pro zkušeného posuzovatele. Ten 
neměl opravdu lehký úkol – kvalita a vyrov-
nanost vystavovaných zvířat byla opravdu 
vysoká. V kategorii red holštýnských krav 
(červená barva) obsadila všechna prvá místa 
plemenice ze Zemědělské společnosti Srbi-
ce, a.s. V kategorii holštýnských krav (černá 
barva) se umístila v kategorii prvotelek na 
prvním místě dojnice z fary Miřkov patřící 
paní Margitě Ženíškové, v kategorii dojnic 
na II. laktaci a III. a vyšší laktaci plemenice 
patřící Meclovské zemědělské, a.s. 

Letošní program výstavy byl doplněn 
o defilé šampiónek z předešlých přehlídek.
Návštěvníci tak měli možnost vidět nejú-
spěšnější plemenice z Domažlicka: vítězku 
Mrákova z roku 2000, předvedena byla i 
černá holštýnka z Meclova – Lidka,  která 
se zúčastnila Evropské holštýnské výstavy 
v Oldenburgu. Zlatým hřebem výstavy bylo 
předvedení Fanatičky a jejího potomstva 
patřící Meclovské zemědělské, a.s. Vítěz-
ství této červené holštýnky v Přerově v roce 
2005 je vrcholem a satisfakcí za léta šlechti-
telské práce v našem regionu. Fanatička tam 
získala titul absolutní šampiónky.     

Po vyhlášení šampiónek a defilé vítězek
minulých přehlídek „chovatelský den“ zda-
leka neskončil. Návštěvníci se přesunuli do 
kulturního domu v Mrákově na oběd a pak 
následovala chovatelská veselice při Horalce 
až do pozdních nočních hodin.

Nejkrásnější domy a okolí
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Letošní Iron Man se podařil! 
Osmý ročník Všerubského železného muže se konal 22. července. Na start se postavilo 

rekordních 53 závodníků, z toho pět žen. To tu ještě nebylo. Zájem o náš triatlon roste, což 
nás těší, ale i zavazuje. Pro pořadatele to samozřejmě znamená více práce a pečlivější pří-
pravu. Ze zábavy a recese se postupně stává profesionální závod. Kvůli rostoucímu počtu 
účastníků se v budoucnu  počítá i s vytvořením více kategorií.

Velkým  překvapením a zároveň poctou byla inspekční návštěva zakladatele českého 
triatlonu pana Ing. Václava Vítovce, který přidal k široké škále cen deset výtisků své knihy 
Dobrodružství triatlonu. V knize se mimo jiné dočtete, že se jako první Čech  zúčastnil 
nejprestižnějšího triatlonu na Havaji.

Závod odstartoval v jednu hodinu a deset minut odpoledne Josef Votava, zástupce obce 
Všeruby. Na závodníky čekaly disciplíny „plavání“, „jízda na kole“ a „běh“.

První vyrazil Norbert Švarc. O vedoucí pozici ho už nepřipravil ani Pavel Vlček, zatím 
nejúspěšnější závodník Všerubského železného muže. Letos ho však na trati čekala smůla. 
Defekt pneumatiky přerušil jeho famózní sérii vítězství. Kvůli defektu museli odstoupit také 
Martin Čadek, Standa Traxmandl a Leoš Václavovič. Pomoc jim poskytli Radek Kaufner 
a zdravotní sestra Ivana Götzová. Ta si své umění vyzkoušela naštěstí jen na lehkém zra-
nění Karla Lindnera, jediného západoněmeckého účastníka, který skončil na celkovém 10. 
místě.

Norbert Švarc si nenechal vítězství ujít a jako první proťal cílovou pásku. Traťový rekord 
sice nepřekonal, ale s ohledem na extrémní teplotní podmínky podal vynikající výkon. Na 
druhém místě skončil Petr Höll a třetí stupínek obsadil dosud neznámý Lukáš Pernikl. Za 
zmínku stojí i výkony nestárnoucích seniorů K. Ihy, V. Dufka, P. Tondla a dalších. Jako 
poslední doběhl svým klasickým způsobem Buřt v čase 5 hodin a 15 minut.

 Závodu se zúčastnily dokonce dvě děti. Bratři Krůtové absolvovali celou trať a po vzoru 
svého otce se stali železnými muži.

Vynikajících časů dosáhly také D. Konrádyová, J. Melčová a G. Adámková, jejichž 
výsledky byly srovnatelné i s výkony mužů. Mezi mladými ženami se neztratila ani veterán-
ka závodu M. Musilová. 

Každý účastník si tradičně odnesl některou z cen dle vlastního výběru.
Po závodu se účastníci přesunuli do Penzionu Maxov, kde se občerstvili, probrali zážitky 

a někteří si i zatančili za hudebního doprovodu. Vedle kytar se v improvizované kapele obje-
vila i valcha a rozdělovač (nástroj vlastní výroby), na které zahrál Václav Filipovič. 

Poděkování patří sponzorům, kteří věnovali hodnotné ceny, a všem pořadatelům za 
výbornou organizaci. 

Ing. Vítovec přislíbil pomoc při dalším ročníku s tím, že závod by mohl proběhnout také 
v sousedním Německu. Tím by získal mezinárodní punc a zvýšil prestiž obce Všeruby.

V Pocinovicích byla zahájena III. etapa výstavby chodníku směrem na Nýrsko. Poslední část 
měří 120 metrů a končí v říjnu letošního roku. Výstavbu provádí místní firma. Nový chodník
zajistí větší bezpečnost občanů. Pocinovické zastupitelstvo čeká v příštích letech dokončení 
chodníků směrem na Kdyni. Na výstavbu obdržela obec dotaci od Krajského úřadu Plzeň-
ského kraje. Na snímku jsou zahajovací práce výstavby chodníku.

V Nové Vsi soutěžili
 hasičky i hasiči

Na začátku září si v Nové Vsi dali dosta-
veníčko hasiči a hasičky, aby soutěžili v tře-
tím ročníku Memoriálu Josefa Schödlbauera 
v požárním útoku a soutěži jednotlivců na 
sto metrů s překážkami o Pohár starosty 
obce. 

Přestože nám počasí přálo, své síly si 
přišlo změřit jen šest družstev mužů a jedno 
družstvo žen. V lítém a sportovním boji v 
požárním útoku zvítězilo družstvo Prapo-
řistě a získalo Putovní pohár a sele, druhé 
skončilo družstvo z obce Poděvousy a třetí 
borci z Hlohovčic. Družstva získala poháry a 
věcné ceny. V soutěži žen zvítězilo družstvo 
Všerub. V soutěži jednotlivců v běhu na sto 
metrů s překážkami si pohár starosty obce 
odnesl Houdek z Prapořiště, druhý skončil 
Herián a třetí Žák, oba z Horní Kamenice. 

Chtěl bych poděkovat všem rozhodčím a 
sponzorům, kterými byli ZEOD BRNÍŘOV, 
OÚ NOVÁ VES, MÚ KDYNĚ, ELITEX 
MACHINERY, KARPEM s. r. o. a Bohumil 
Kreuz mladší. Doufám, že příští rok bude 
větší účast družstev, zvláště z okrsku Kdyně 
a že i další družstva k nám příště najdou 
cestu.

                                             Václav Kraft,
             starosta SDH Nová Ves – Vítovky

Pěkný pohled 
na obecní byty

Poslední týden o prázdninách proběhla 
oprava fasády u domů na návsi v Černíko-
vě ve vlastnictví obce Černíkov. Jednalo 
se o opravu a nátěr fasády, opravu střechy 
a okapů u čp. 36, kde byla dříve umístěna 
provozovna kadeřnictví a čp. 19, kde je nyní 
obecní byt. Oba domy „prokoukly“ a nyní 
už  jen zbývá provést úklidové práce okolo 
těchto budov tak, aby stávající hromady 
odpadků  nerušily pěkný pohled na domky.

Závěr výstavby chodníku

Směna s krajem
Výměnu pozemků s Plzeňským kra-

jem schválili na svém nedávném zasedání 
kdyňští zastupitelé. Město získalo darovací 
smlouvou do svého vlastnictví pozemky v 
areálu skládky Libkov a pozemky vzniklé v 
souvislosti se stavbou hřiště. Kraji pak město 
na oplátku převedlo pozemky ve svém kata-
stru pod silnicí druhé třídy. 

Poděkování 
stávajícího zastupitelstva 

obce

Zastupitelstvo obce Chodská Lhota 
děkuje svým spoluobčanům za spoluprá-
ci v minulém volebním období, ve kterém 
bylo dosaženo mnohých úspěchů. 

Přejeme novému zastupitelstvu mnoho 
úspěchů v jejich namáhavé práci.

 František Jílek, starosta obce
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Dokončena nová komunikace v Mrákově

Obec Mrákov v současnosti dokončila výstavbu komunikace a chodníku k nové zástavbě 
rodinných domků v lokalitě „Nad Rybníkem“. Tato cesta byla v minulosti pouze zpevněná 
a prašná. Zároveň při výstavbě došlo k prodloužení potrubí vodovodu, kanalizace a plynu 
tak, aby se při pokračování budování další lokality pro výstavbu rodinných domků nemuselo 
zasahovat do nové asfaltové silnice a chodníku. Celou akci prováděla k plné spokojenosti 
stavební firma Ptáčník, s. r. o. Celkové náklady dosáhly částky 2 641 000 Kč a hradila je ze
svých prostředků obec Mrákov. Stavbou se zásadně zlepší přístup majitelům již obydlených 
rodinných domků, dále zimní údržba a vyvážení popelnic v této lokalitě. Do úplného ukon-
čení díla chybí jen kolaudace, která se v současnosti připravuje.
              Josef Janeček, starosta obce Mrákov

Všerubsko
Ke zlepšení situace občanů přispěla opra-

va místních komunikací a cest na Studán-
kách, Hájku a Hyršově a zpevnění přístupo-
vé cesty k připravované obytné zóně.

Na Pomezí probíhá rekonstrukce vedení 
nízkého napětí a v Hyršově se opravuje sta-
vidlo na přítoku do požární zbrojnice.

Vážená redakce,

četl jsem v čísle tři Kdyňska článek 
„Tenisté mají opravené kurty“ a čekal jsem, 
že někdo z pamětníků historie tenisu ve 
Kdyni bude na něj reagovat. Protože se tak 
nestalo, musím sám napsat několik řádek, 
abych přispěl ke správnému podání minu-
losti tenisu ve Kdyni.

Ve zmíněném článku byly úplně opome-
nuty tenisové kurty v ulici Starodvorské 
/dnešní Dělnické/, které byly vybudovány 
někdy v polovině třicátých let minulého 
století v místech, kde dneska stojí regulační 
stanice plynu. Před nimi byla pěkná kabina 
pro úpravu hráčů. Kurty byly velmi dobré 
a mnoho mladých tam hrávalo. Bohužel už 
dnes asi málokdo z nich ještě žije. Já jsem 

mezi nimi patřil mezi ty nejmladší. S pří-
chodem německé okupace provoz počal 
velice slábnout, neboť pak v době války byli 
různí „pozorovatelé“, kteří se starali o to, 
aby okupanti měli dost pracovních sil pro 
práci v Reichu a v ním okupovaných zemích. 
Po skončení války byly kurty zničeny. Byla 
tam postavena jakási bouda a dnes už sám 
nevím, k čemu měla vlastně sloužit a kurty 
se už potom na onom místě neobjevily. Snad 
také vinou toho, že po únorovém komunis-
tickém puči v roce 1948 začalo být na tenis 
pohlíženo jako na sport kapitalistů, který si 
nezaslouží veřejné podpory. 

Pokud jde o tenisový kurt na Zámečku, 
musím uvést, že někdy koncem 1. republiky 
dal můj otec svým nákladem upravit tento 
kurt a já jsem tam pak hrával se svou sest-

rou a s našimi přáteli, což může potvrdit pan 
Miroslav Vilímec, který tam také s námi hrá-
val. Kurt neměl dostatečné rozměry, jako 
třeba vzdálenost od zadní čáry k ohražení 
hřiště, ale nám to nevadilo.

Po roce 1945, vlastně už od jeho podzi-
mu, jsem pak už neměl čas na tenis ve Kdyni. 
Kurt na Zámečku byl asi někdy v šedesátých 
letech pak zčásti zastavěn rodinným domem 
a už nebyl nikdy obnoven.

   Antonín Keil,
                        Americká 241, 

345 06 Kdyně



Napsali jste nám...

Úspěch staré gardy ve Lhotě

V srpnovém fotbalovém turnaji O pohár starosty obce obsadili hokejisté z Chodské Lhoty (na 
snímku) druhé místo. Vavříny si odnášel sušický tým. 

SPORT BAR
 

Vodní ulice 683 
345 06 Kdyně

• Otevřeno denně 

od 10.00 do 24.00 hodin

• Velkoplošná projekce
• Míchané nápoje

Moštárna Starý Klíčov
Český zahrádkářský svaz 

Starý Klíčov 
oznamuje veřejnosti termíny 

moštování ovoce 
v moštárně zahrádkářů  

ve Starém Klíčově. 
Moštovat se bude 

v těchto termínech
 vždy od 16.00 hod.: 

6.10., 13.10., 20.10. a 27.10. 
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První poprázdninové novinky nelze 
začít jinak než konstatováním, že se nám ty 
prázdniny letos docela povedly. Ani jeden z 
pěti táborů, které pořádala Pionýrská skupi-
na Safír, nepotkala žádná pohroma, počasí 
bylo snesitelné a téměř 250 dětí, které se 
táborů zúčastnily, odjíždělo domů bohatší o 
spoustu zážitků, zkušeností a nově naváza-
ná přátelství. Již druhým rokem se PS Safír 
účastnila projektu Opravdu dobrý tábor 
(www.dobrytabor.cz), který pomáhá a radí 
rodičům, jak takový dobrý tábor poznat a na 
co si dát při výběru tábora pozor.

Začátek září, kdy píši tyto řádky, je 
časem hodnocení uplynulého a plánová-
ní nastávajícího pionýrského roku. A jak 
bude vypadat ten pionýrský rok 2006/2007? 
Pojďme spolu nahlédnout do naší pionýrské 
kuchyně. Základem činnosti pionýrské sku-
piny jsou pravidelné schůzky oddílů. Ty se 
scházejí každý týden a je o ně v posledních 
letech mezi dětmi stále větší zájem. I proto 
se chystáme v letošním roce jejich počet roz-
šířit.

Od září opět funguje v naší klubovně vol-
nočasový klub U čápa. Svůj název si získal 
tím, že od čapího hnízda je to do klubovny 
jen pár kroků. Klub je otevřen každou neděli 
od 14 do 17 hodin a přijít sem může skutečně 
kdokoliv. Neplatí se zde žádné vstupné ani 
členské příspěvky (na činnost klubu přispí-
vá krajský úřad a ministerstvo školství). Pro 
všechny návštěvníky klubu máme připrave-
no velké množství netradičních stolních her. 
Za pěkného počasí je pak možné vyzkoušet 
si na našem hřišti některé méně rozšířené 
sportovní hry.

Klubem U čápa ale naše činnost pro 
neorganizované děti nekončí. I v příštím 
roce budeme pořádat spoustu tradičních a 
oblíbených akcí - namátkou mohu jmeno-
vat procházku pohádkovým lesem, na obří 
autodráze si můžete zasoutěžit o Velkou 
cenu pionýrské skupiny Safír, všechny čaro-
dějnice a čarodějové jistě nezapomenou na 
svůj slet na kdyňském náměstí, atd. A než se 
nadějeme, uteče další rok jako voda, budou 
zde opět prázdniny a s nimi další tábory. I 
tady chystáme různé novinky. Již nyní začí-
nají vedoucí pracovat na přípravě nových 
celotáborových her. A co se počtu táborů 
týče, tak se v příštím roce můžete těšit na 
jeden zbrusu nový a možná i ... ,ale to už 
bych napovídal opravdu moc. Nechte se pře-
kvapit.

Jak vidíte, recept na pionýrský guláš je 
prostý. Použijeme osvědčené suroviny, při-
dáme trochu nového a neobvyklého koření, 
důkladně promícháme a ještě teplé servíru-
jeme našim dětem. Doufám, že vám bude 
celý příští pionýrský rok chutnat.

Václav Votípka - eNca,
vedoucí pionýrské skupiny

skupinar@safir.enca.cz

Nově otevřená restaurace  v Brnířově
Pod Šibenicí

zve k příjemnému posezení.
Denní nabídka do 14.00 – menu od 49,- Kč
Teplá jídla po celý den. 
Klasická česká kuchyně 
a široký výběr steakových mas z jihoamerických býků.

         Rezervace na čísle: 607 241 866

Otevírací doba:
Po – Čt  10.00 – 22.00
Pá  10.00 – 24.00
So  11.00 – 24.00
Ne  11.00 – 20.00

Novinky ze Safíru

Mezi oblíbené aktivity na letních táborech patří také rukodělná činnost.

Správce konkursní podstaty
 JUDr. Pavel Reiser Mikulášská 9, Plzeň

vyhlašuje
 veřejné výběrové řízení

 na prodej nemovitostí vedených na LV č. 19 pro k. ú. Prapořiště:

parc. č. 1202/1, orná půda o výměře 2540 m2,
parc. č. 1202/2, trvalý travní porost, výměra 471 m2, 
parc. č. 1202/3, trvalý travní porost  výměra 71 m2, 

stav. parc. č. . 144, zast. plocha a nádvoří výměra 200 m2,
budovy bez čísla popisného nebo evidenčního - stavba technického 

vybavení umístěné na st. parc.č. 144 (vodárna).

Významně snížená nabídková cena nemovitostí oproti  
znaleckému posudku na současných 200 000 Kč.
Uzávěrka přihlášek 30. 11. 2006 ve 14.30 hodin.

Další informace na adrese správce (telefon 377 457 454, email ak.reiser@atlas.cz).
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Sociální služby, jejich efektivita a dostup-
nost jsou na popředí zájmu řady měst i obcí 
Plzeňského kraje. Je to především kvůli tak-
zvanému komunitnímu plánování, které v 
některých místech už probíhá více než rok. 

Projekt Komunitní plánování je z devade-
sáti procent hrazen Evropskou  unií z gran-
tového schématu Plzeňského kraje na pod-
poru sociální integrace. Vedle Kdyňska jsou 
nejdále také například na Přešticku, první 
etapu nyní končí na Klatovsku a Horažďo-
vicku, úplně na začátku stojí ve Stodě a v 
Horšovském Týně. Aby byl seznam úplný, 
tak je nutné dodat, že kromě Plzně komu-
nitně plánují také v Nýrsku, Domažlicích a 
Rokycanech.

V závěru stojí komunitní plán, který by 
měl určit, jakým směrem se budou sociální 
služby ve městě ubírat. Ale nejde jen o města, 
právě na Kdyňsku, Klatovsku i Horažďovic-
ku jsou do plánu zahrnuty celé mikroregio-
ny. V případě Kdyňska dokonce zpracovává 
svoji strategii celý svazek - Sdružení deva-
tenácti obcí mikroregionu Kdyňsko, aniž by 
měly mezi sebou pověřený úřad III. stupně, 
což je samozřejmě o něco složitější. Ale 
právě tady se nyní blížíme do finále.

V září jsme vstoupili do čtvrté, závěreč-
né etapy, která - lidově řečeno - spočívá v 
utřídění veškerých poznatků. Na začátku 
se musel vytvořit tým lidí, kteří mají zájem 
sociální služby z jakéhokoli důvodu podpo-
rovat. Tito nadšenci se rozdělili do skupin 
a proškolili se. Pak je třeba probudit zájem 
veřejnosti, vysvětlit, o co jde, prostě ji do 
plánování zapojit. Následoval popis jednotli-
vých sociálních služeb, které byly pro někte-
ré lidi zcela neznámým pojmem. Nakonec 

Knihovna je 
v každé obci

Obec Černíkov má pro své čtenáře při-
praveny celkem čtyři knihovny – ve Slaví-
kovicích, Vílově, Rudolticích a v Černíkově. 
Jako ostatní, tak i černíkovskou knihovnu 
pravidelně navštěvují a přivážejí knihy p. 
Hauserová a p. Primusová z knihovny B. 
Němcové v Domažlicích. Díky této spolu-
práci může naše knihovna nabídnout  čtená-
řům rozličné množství titulů a žánrů. Svých 
pár čtenářů jsme si sice už našli, ale zájem by 
se mohl určitě zvýšit. Nabízíme proto službu 
donášky knih pro starší a nemocné občany 
až domů. Připravujeme také přednášku na 
téma „cestování“. V případě zájmu občanů 
se okruh čtenářů může rozšířit. 

Návštěvníkům knihovna také umožňuje 
přístup k internetu. Knihovna v Černíkově 
je otevřena každé pondělí v době od 16 – 18 
hod. 

                                    Alena Najnarová,
knihovnice 

Místní knihovny v Černíkově.

Na prvním místě sociální služby

se vydala se brožura, katalog, který eviduje 
vedle sociálních a zdravotnických zařízení 
také činnost různých spolků a klubů. Vším 
procházely anketní akce, odborná i veřejná 
setkávání. Na Kdyňsku tak máme podchyce-
ny nápady, potřeby i možnosti v regionální 
sociální oblasti. Nyní řídící skupina všech-
no zpracuje, a do konce listopadu představí 
občanům k připomínkování na jednotlivých 
obecních úřadech, na internetu http://kpkdy-
ne.vwv.cz, i na listopadové konferenci.  

Závěrečné přípravy komunitního plánu 
by ale ani teď neměly zůstat stranou zájmu 
občanů, pořád nabízejí možnost zapojení. 

Jde totiž o co nejširší pohled, který už teď 
poskytuje zajímavé výsledky. Důležité je, 
že projekt štosem papírů zdaleka nekončí, 
naopak pokračuje v naplňování ucelené vize 
sociálních služeb.            

            Sylva Heidlerová

Ze schůze řídící skupiny.
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I ve Všerubech  se připravujeme na volby 
do místního zastupitelstva a rádi bychom Vás 
seznámili s programem našeho Sdružení 
nezávislých kandidátů „Za rozvoj obce“.  
Někteří kandidáti mají s prací v zastupitel-
stvu již své zkušenosti, jiní jsou nováčky, ale 
všechny spojuje snaha ovlivnit dění v obcích 
a podílet se na pozitivních změnách ve pro-
spěch obyvatel, kteří v regionu Všerubska 
žijí.

 Cíle, na které se chceme především 
zaměřit, jsou:

- řešení bytové otázky: V naší obci žije 
mnoho mladých lidí. Přáli bychom si, aby 
zde zůstali a založili  rodiny, zvyšovali počet 
našich obyvatel a využívali i naše školská 
zařízení. Jen s mladými lidmi se budou naše 
obce dále rozvíjet.

- snaha o dosažení dotačních titulů z 
evropských i regionálních fondů:  Zde vidí-
me jednu z možností, jak zlepšovat  infra-
strukturu Všerub i okolních vsí, které k nám 
patří a na které se nejen z finančních důvodů
zapomínalo.

- dořešit otázku historického majetku 
obce a pozemků s tím souvisejících 

- ozdravit (samozřejmě v souladu s 
ochranou životního prostředí) politiku 
rozvoje podnikatelských záměrů a vytvo-
řit další možnosti příjmů obce a pracov-
ních příležitostí  pro občany

- formou kulturně-společenských, spor-
tovních a jiných veřejných akcí probudit 
zájem občanů o samosprávu své obce: S 
tím souvisí také častý osobní kontakt zastu-
pitelů při sdělování informací občanům a 
vstřícné naslouchání při řešení problémů. V 
zásadě nám jde o zlepšení komunikace mezi 
obcí a občany.

- obnovit přerušené styky se SRN a 
navázat politicky i ekonomicky výhodné 
mezinárodní vztahy, zlepšit spolupráci 
nejen na úrovni regionu Kdyňsko: Chce-
me věnovat větší úsilí prezentaci obcí, zvýšit 
jejich turistickou atraktivitu, rozvinout pora-
denství atd.

Náš program není uzavřený, problémů k 
řešení je hodně. Samozřejmě uvítáme další 
náměty vedoucí ke zlepšení a zkvalitně-
ní života v našich obcích. V současné době 
jde především o rozvoj dobrých vztahů mezi 
občany a zapojení široké veřejnosti do dění 
v obci. Zvolili jsme si náročné, nikoli však 
nereálné cíle. Pomozte nám jich dosáhnout!

Do zastupitelstva obce jsme vybrali ty, 
kteří znají situaci v regionu, jsou schopni 
komunikovat jak s občany tak s úřady a insti-
tucemi i s našimi zahraničními sousedy, mají 
bohaté životní i profesní zkušenosti a jsou 
odhodláni je zúročit ve prospěch nás všech. 

Ing. Ludmila Rousová, 57 let, narodila 
se v Praze, kde vystudovala strojní fakultu 
ČVUT, od  r. 1974 žije ve Všerubech. Dvacet 
let pracovala jako programátorka v Elitexu 

Komunální volby ve Všerubech
Kdyně, nyní působí na Okresní správě soci-
álního zabezpečení v Domažlicích ve funk-
ci správce počítačové sítě. Je vdaná, má dvě 
dcery, zajímá se o přírodu, turistiku, literatu-
ru a informační technologie, rekreačně spor-
tuje. Členkou zastupitelstva obce Všeruby je 
od r. 2002.

Ing. Josef Vaněček, 55 let, narozen ve 
Vráži u Písku, absolvent Lesotechnické aka-
demie, obor lesní hospodářství. Do r. 1988 
pracoval jako diplomatický pracovník na 
velvyslanectví  v SRN. Od r. 1990 podnikal 
v cestovním ruchu a velkoobchodu s nábyt-
kem, také obchodoval s cennými papíry. V r. 
1999 se stal  jednatelem dceřinné zahraniční 
firmy Czech Reha Mělník vyrábějící rehabili-
tační pomůcky. Od r. 1989 byl chalupářem ve 
Všerubech, od r. 2004 zde žije trvale.  Zájmo-
vá činnost: myslivost a sporty všeho druhu. 
Chtěl by uplatnit své manažerské zkušenos-
ti na komunální úrovni ve prospěch rozvoje 
obce.

Václav Krásnický, 61 let, absolvent Střed-
ní zemědělské školy v Českých Budějovicích, 
od r. 1968 do r. 1981 agronom  Státního statku 
Domažlice, oblast Hyršov a Hájek, od r. 1982 
pracuje v JZD Brnířov. Důvodem jeho kan-
didatury je snaha o zlepšení životních pod-
mínek obyvatel Všerubska, řešení dopravní 
situace a účelné využívání dotací a fondů.

 Ing. Zdeněk Musil, 43 let, vystudoval 
VŠZ v Českých Budějovicích a do r. 1993 
pracoval v zemědělství. V současné době je 
zaměstnán u Policie ČR na hraničním přecho-
du Všeruby. Ve svém volnu se věnuje práci 
ve sportovních, převážně mládežnických 
organizacích jako fotbalový trenér a sám 
také aktivně sportuje. Má rád hudbu, knihy a 
přírodu. S prací v zastupitelstvu obce má již 
zkušenosti z minulého volebního období.

Mgr. Renata Reifová, 37 let, absolventka 
PF v Hradci Králové. Od r. 1992 žije trvale 
ve Všerubech, kde pracuje jako učitelka ZŠ 
Všeruby. Dětem se věnuje i ve svém volnu, 
zároveň se aktivně podílí na činnosti v obci. 
Členkou zastupitelstva je od r. 2002.

Josef  Votava, 44 let, vyučený strojní 
zámečník, absolvent Střední vojenské školy. 
Čtrnáct let byl zaměstnancem Elitexu Kdyně, 
poté pracoval deset let jako celník  na hra-
ničním přechodu Všeruby. Nyní pracuje jako 
obsluha CNC strojů v ELITEX MACHI-
NERY. Bydlí na Brůdku, je ženatý, otec 
dvou dětí. Rád sportuje a chodí do přírody.  
V zastupitelstvu obce Všeruby od r. 2002.

Petr Haas, 42 let, absolvent Střední prů-
myslové školy strojnické v Klatovech. Pra-
coval v Elitexu Kdyně, nyní je policistou na 
hraničním přechodu se SRN ve Všerubech. 
Má rád přírodu, hudbu, aktivně sportuje a 
pracuje v obecních složkách ve SDH a Sokolu 
Všeruby. Svůj pozitivní vztah k obci Všeruby 
zúročil ve své práci v obecním zastupitelstvu, 
kde je pravidelným členem od r. 1990. 

Jana Šupová, 56 let, absolventka SEŠ 
Klatovy, poté zaměstnaná v Čedoku Doma-
žlice. Dvacet let pracovala v Elitexu Kdyně 
jako referentka zahraničních dovozů. Před 
odchodem do sféry soukromého podnikání si 
obohatila zkušenosti v týdeníku „Domažlic-
ko“. Dvacet let byla pokladní TJ Sokol Vše-
ruby. Její láskou jsou především vnoučata a 
zahrádka.

Vladimíra Janoušková, 34 let, po maturi-
tě na gymnáziu v Domažlicích strávila něko-
lik let na mateřské dovolené, nyní pracuje 
jako prodavačka. Je vdaná, matka dvou dcer. 
Ráda čte a luští křížovky. Členkou zastupitel-
stva byla již v minulém volebním období.

František Slaba, 43 let, pracuje jako 
skladník a provozuje pohostinství na Hyršo-
vě.

Jiří Ticháček, 40 let, absolvent SOU, 
obor mechanik – opravář vážících zařízení.  
V tomto oboru se uplatnil ve firmě Škoda
Plzeň, kde působil několik let. Dále byl 
zaměstnán u podniků Benzina a SÚS Doma-
žlice. Nyní pracuje u čerpací stanice Agropa 
Olšany ve Všerubech. Volný čas věnuje údrž-
bě okolí svého domku, zajde si na fotbal nebo 
s přáteli na šipky a pivo. Je dobrým znalcem 
místních poměrů, což se kladně projevilo při 
jeho práci v zastupitelstvu obce.

Václav Straka, 48 let, narozen v Doma-
žlicích, na Hájku bydlí od r. 1982. Vyučený 
v Horní Bříze, učební obor se zaměřením na 
keramiku. Pracoval jako řidič kamionu, nyní 
jezdí s autobusem u ČSAD Plzeň. Chce se 
aktivně podílet na změnách  v našich obcích.

Václav Filipovič, 54 let, narozen v Plzni, 
od r. 1957 žil v obci Chalupy u Všerub, nyní 
již osm let bydlí ve Všerubech.  Absolvoval 
SOU, obor instalatér, po vyučení pracoval 
v PČP Kdyně. Od r. 1991 byl zaměstnán u 
firmy v SRN. Je ženatý, otec dvou dětí. Má
dlouholeté zkušenosti jako člen rady MNV,  
v současné době je ve funkci předsedy kont-
rolního výboru  zastupitelstva obce.

Zdena Hlavenková, 60 let, po maturitě 
na SEŠ Klatovy patnáct let pracovala jako 
účetní. Dále dvacet let provozovala obchodní 
činnost. Bydlí  v obci Chalupy, nyní se věnuje 
hlavně vnoučatům a práci na zahradě.

Milan Hrkal, 36 let, absolvent SOU, obor 
hotelnictví a turismus v Chrudimi. V této 
oblasti pracoval nejprve v Krkonoších, pak v 
SRN. V současné době je majitelem penzionu 
ve Všerubech. Patří mezi úspěšné podnikate-
le naší obce, má chuť se zapojit do veřejného 
života a zúročit své zkušenosti jak z podnika-
telské činnosti, tak  z působení v zahraničí.  
K jeho koníčkům patří sport, zejména cyklis-
tika, fitness, turistika, lyžování a práce.

Uzávěrka dalšího čísla
je 10. prosince
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Kouzelný podvečer strávili autoři foto-
grafií a jejich příznivci při vyhodnocení
soutěže Brnířovská Bulva v předvečer dnes 
již slavného Brnířovského parezu. O důstoj-
né prostředí vernisáže výstavy se postaral 
pan starosta Václav Valečka a paní Anna 
Němcová. Ve velmi hezkém sále obecního 
úřadu nechybělo ani šampaňské a občerstve-
ní. Fotografie účastníků - bylo jich letos 148
od 21 soutěžících -  jsme mohli zhlédnout 
na několika panelech, ale díky řediteli sou-
těže Ing. Jiřímu Bártovi také promítnuté na 
velkém plátně, což všem umožnilo vychut-
nat krásu zachycenou objektivy autorů.  
Předseda poroty, akademický malíř Michal 
Rittstein, a pan Pavel Slačík z Domažlic 
vysvětlili pravidla hodnocení a vyzdvihli 
kvality jednotlivých fotografií. Výhercem
v kategorii  soubor fotografií se stal senior
pan Oldřich Žákavec, jenž fotografuje už od 
roku 1946. Podělil se s účastníky podvečera 
o své dlouholeté zkušenosti a jeho práce jsou 
opravdu obdivuhodné. Také pan Jiří Janko-
vič, vítěz kategorie samostatná fotografie,
nám přiblížil okolnosti, za kterých pořídil 
svůj vítězný snímek. Porotci ocenili jeho 
originalitu, vyváženost, citlivé zacházení 
se světlem. Fotografie ostatních účastníků
poukázaly na krásu a neobvyklost světa, 
který nás obklopuje. Pro příští ročník vyhlá-
sil pan starosta cenu za nejhezčí fotografie z
Brnířova a okolí. Celá akce měla díky orga-
nizátorům, porotcům a opravdovému zájmu 
účastníků vysokou úroveň a už se všichni 
těší na 2. ročník soutěže v příštím roce. Pod-
mínky zůstávají stejné. 

Fotografie je možné zasílat na e-mail
adresu bulva@brnirov.cz nebo přinést vypá-
lené na CD osobně do prodejny Čtyřlístek – 
repasované počítače, Klatovská 148 Kdyně, 
kde jsou trvale vystaveny nejlepší fotografie
letošní soutěže.

Hájku, Háječku...

Skupinka obyvatel Hájku se rozhodla, že 
se pokusí obnovit společenský život ve svém 
bydlišti. Po více než 15 letech zde uspořádali 
pouťovou zábavu, na kterou se přišlo poba-
vit přes sedmdesát lidí z celého okolí. 

K tanci hráli pan Pejsar a pan Beran. 
Vzhledem k úspěšnosti akce se můžete na 
příští pouťovou zábavu přijet pobavit i  vy.

Kouzelný podvečer

Hodnocení soutěže.

PRONÁJEM

Obecní úřad Libkov
 

pronajme od 1. 11. 2006 
prodejnu smíšeného zboží.

Tel.: +420 724 029 645

Jménem žáků a pracovníků Základní školy a mateřské školy v Prapořišti bych tímto chtěl 
poděkovat panu starostovi, panu místostarostovi, Radě města Kdyně a kdyňskému zastupi-
telstvu za podporu našeho školského zařízení. Vážíme si toho, že předvolební sliby se pro-
měnily v realitu, že pan starosta i pan místostarosta se zajímají o dění ve škole a často se oba 
zúčastňují akcí, které naše škola pořádá pro veřejnost. Děkujeme.

 Jan Dobiáš, ředitel školy 
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Říjen
1. 10. Všeruby, Pouť se zábavou, pořá-

dá Obecní úřad Všeruby, tel.: 379 779 233,  
607 658 505

6. 10. Kdyně, Setkání kdyňských pamět-
níků, 14.30 hod., Kavárna Malý Mook, poví-
dání o historii Kdyňské přádelny, pořádá 
Informační centrum Kdyně, tel.: 379734385, 
724 095 387

7. 10. Kdyně, Za barvami podzimu, 
sraz: 13.00 hod. u Škarmanky, trasa: 12 km 
– Kdyně – Branišov – Dobříkov – Hlubo-
ká – Chodská Lhota – Vítovky – Nová ves 
– Kdyně, pořádá KČT Kdyně, informace na 
tel.: 604 537 044

 7. 10.  Mezholezy, Turnaj v kopané, 
pořádá Obecní úřad Mezholezy, tel.: 379 
797 010

 7. 10. Mrákov, Výstava zeleniny, květin 
a ovoce, otevřeno: sobota od 12.00 do 18.00 
hod., neděle od 9.00 – 17. 00 hod., Kultur-
ní dům Starý Klíčov, součástí výstavy bude 
ukázka obrazů a ozdobných svíček, od 13.00 
do 15.00 bude hrát mrákovská kapela Vrcho-
vanka, pořádá Český zahrádkářský svaz 
Starý Klíčov  

14. 10. Zahořany, Beseda s důchodci, 
14.00 hod., Kulturní dům Zahořany, pořádá 
SPOZ při OÚ Zahořany

14. 10. Kdyně,  Drakiáda, 14.00 hod., 
místo upřesněné na plakátech ve Kdyni, 
pořádá PS Safír, informace Václav Votípka 
tel.: 603 528 135

21. 10. Kdyně, Zamykání kdyňských 
studánek, sraz: 13.00 hod. u Škarmanky, 
trasa: 10 km – okolím kdyňských studá-
nek, pořádá KČT Kdyně, informace na  
tel.: 604 537 044

28. 10. Podzimní setkání turistů Plzeň-
ského kraje ve Kdyni, sraz: dle propozic 
od MKS Modrá hvězda, trasa: 8, 15, 31 km 
okolím Kdyně, akce se koná ku příležitosti 
výročí 105 let od založení odboru ve Kdyni, 
pořádá KČT Kdyně, informace na tel.: 604 
537 044

28. 10. Černíkov, Pouťová zábava, 20.00 
hod., Kulturní dům Černíkov, k poslechu a 
tanci hraje Vrchovanka, pořádá SDH Čer-
níkov

29. 10. Černíkov, Pouť v Černíkově 
a v Rudolticích, 10.00 hod mše v koste-
le v Poleni, informace Obecní úřad Poleň,  
tel: 379 398 134

   

Listopad
18. 11. Mezholezy, Výlov rybníka, pořá-

dá Obecní úřad Mezholezy, tel.: 379 797 
010

Říjen – listopad Všeruby, Divadelní 
vystoupení „Ideální manžel“, Ochotnický 
soubor MKZ Horšovský Týn, informace OÚ 
Všeruby či na plakátech, které budou vyle-
peny před divadelním vystoupením

Kulturní, společenské a sportovní akce
KINO

Říjen

3. -  4.   17.00 GARFIELD 2 (USA)
3. -  4.   20.00 GARFIELD 2 (USA)
6. -  7.   20.00 TOMMYHO PEKLO

 (NOR)
10. - 11. 20.00 DŮM U JEZERA

 (USA)
13. - 14. 20.00 SUPERMANN SE

 VRACÍ (A/USA)
17. - 18. 20.00 V TOM DOMĚ STRAŠÍ 

(USA)
20. - 21. 20.00 MIAMI VICE (USA)
24. - 25. 20.00 KRÁSKA V NESNÁ-

ZÍCH (ČR)
27. - 28. 20.00 POSEIDON (USA)
31.    20.00 ŽENA VE VODĚ (USA)

   Listopad

1. 11.  20.00 ŽENA VE VODĚ (USA)
3. - 4. 11.  20.00 KLIK – ŽIVOT NA

 DÁLKOVÉ OVLÁDÁNÍ (USA)
7. -  8. 11.  20.00 LET ČÍSLO 93 (USA)
10. - 11. 11.  20.00 SUPER NÁHRAD-

NÍK (USA)
14. - 15. 11.  20.00 HADÍ TEROR

 (USA)
17. - 18. 11. 20.00 CANDY (USA)
21. - 22. 11. 20.00 HEZKÉ CHVILKY 

BEZ ZÁRUKY (ČR)
24. - 25. 11. 20.00 ROCK PODVRÁ-

ŤÁKŮ (ČR)
28. - 29. 11. 17.00 MRAVENČÍ POJIŠ-

ŤOVNA (ČR)
28. - 29. 11. 20.00 PRACHY DĚLAJÍ 

ČLOVĚKA (ČR)

Nabídka zájmových kroužků 
při Masarykově základní škole Kdyně

na školní rok 2006/2007  
uvedené zájmové kroužky:

název zájm.útvaru určeno pro ročníky vedoucí
včelařský   1. - 9. roč.  Kokaisl Václav
minikopaná  4. - 5. roč.  Macner Oldřich
výtvarný   2. - 4. roč.  Gondeková Pavla
vybíjená   2. - 3. roč.  Suchá, Spörlová
vybíjená   4. - 5. roč.  Stančeková Eva
zdravotnický  3. - 5. roč.  Zlámalová Šárka
volejbal   5. - 7. roč.  Krausová
žurnalistický  3. - 9. roč.  Vnuková Helena
rybářský   1. - 9. roč.         Váchal Václav
výtvarný   6. - 9. roč.  Cvachoučková Markéta
dramatický  6. - 9. roč.  Kuželíková Lenka
country tanec  1. - 9. roč.  Levorová, Vondrovicová
košíková   6. - 9. roč.  Kopta, Schreinerová

Základní umělecká škola
Kdyně

Výuka je organizována ve třech umě-
leckých oborech: hudebním, výtvarném  
a literárně dramatickém.

Hudební obor navštěvuje asi 200 žáků 
pod vedením patnácti učitelů. 

Je možné se věnovat těmto předmě-
tům - hře na: klavír,  elektronické hudební 
nástroje,  kytaru, akordeon, housle, violu, 
zobcovou flétnu, klarinet, nově i na žesťové
dechové nástroje; pěvecké hlasové výchově 
či sborovému zpěvu. 

V literárně dramatickém oboru pracuje 
asi dvacet žáků, které vyučuje Dana Žáková. 
Do výtvarného oboru se pro šk. rok 2006/
2007 zapsalo asi čtyřicet dětí, pedagogem je 
Přemysl Raška. 

Milada Nejdlová, 
ředitelka ZUŠ Kdyně

Vítězné foto Brnířovské bulvy autora Jiřího 
Jankoviče.
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Česko–německé 
noviny
Ročník 1 •  číslo  4  /  2006 Tento projekt je spolufinancován z prostředků Evorpské unie.

 Všerubský kámen je památník, 
který vznikl z iniciativy politických vězňů: 
Václava Černého, Vlasty Blacké, Marie Jiří-
kovicové, Josefa Mikoláše, Antonína Pavlí-
ka a Josefa Tauše.  Znázorňuje komunistický 
režim.
 Pomník se skládá z velkého bal-
vanu přivezeného z orlovických lesů, z míst, 
kudy vedla jedna z nejčastěji používaných 
cest při útěku za hranice. Do balvanu je 
zabodnut křemičitý klín, který symboli-
zuje vytoužený rozpad totalitního režimu. 
Symbolicky zde stojí dva protipóly „dobro 
a zlo“. Myšlenka pomníku tkví v tom, že se 
kámen nesmí již nikdy spojit. Do kamene 
jsou vytesána slova: Na paměť těch, kteří 
v letech 1948 – 1989 při přechodu hranice 
položili své životy. Političtí vězni Domažli-
ce. Autorem pomníku je domažlický sochař 
Jiří Šlegl, syn politického vězně akademic-
kého malíře Františka Šlegla. 
Dne 28. září 1996 byl pomník odhalen.  
V tento slavnostní den sloužil mši v kostele 
sv. Michaela ve Všerubech politický vězeň 
P. Vladislav Sysel. Pomník za účasti čest-
ných hostů tehdy odhalil generálmajor Josef 
Buršík. 
 Oslavy desátého výročí existence 
Všerubského památníku proběhly 23. září 
2006. Vše začalo v deset hodin ráno mší 
konanou v kostele sv. Michaela. Mši slou-
žil arcibiskup Karel Otčenášek, monsignor 
Vladislav Sysel a páter Miroslav Kratochvíl. 
Arcibiskup Karel Otčenášek přijel zavzpo-
mínat na své zatčení v roce 1950 a těžký 
život politického vězně až z Hradce Králové. 
Ve svém kázání vyzdvihl několikrát důleži-
tost přátelství a tří ctností v tomto pořadí: 
víry, naděje a lásky,  které mu pomohly pře-
žít krutá léta totalitního režimu. 

Česko-německé noviny

Desáté výročí 
Všerubského 
památníku

Mše ve všerubském kostele sv. Michaela.

Vážení inzerenti 
jsme tu pro vás

 Po skončení mše se všichni přemís-
tili k Všerubskému pomníku, kde již čeka-
li nejen oficiální hosté, ale také lidé, které
poznamenal totalitní a komunistický režim. 
Někteří z nich aktivně působili v letech 1948 
– 1950 jako „chodci“, kteří pomáhali lidem 
přes hranice. „Chodci či převaděči“ byli vět-
šinou prozrazeni a odsouzeni k mnoha létům 
věznění, doživotí či dokonce smrti. Toto vše 
se dočtete v publikaci Všerubský kámen 
„Na paměť těch, kteří neprošli“, jejímž auto-
rem je Oldřich Tikal. Byla vydána v dubnu 
2006 v nákladu 500 kusů. Publikace je stále 
k dostání v prostorách Konfederace politic-
kých vězňů v Domažlicích.      
 Před položením květin a uctění 
památky těch, kteří nepřežili úklady tzv. 
Železné opony, nechyběly tóny české hymny. 
Poté pan Josef Tauš z Pocinovic, který se 
svým otcem ukrýval a podával pomocnou 
ruku uprchlíkům, a tím se vydal v nemi-

lost bývalému režimu, vybídl k proslovu 
arcibiskupa Karla Otčenáška, poslance Ing. 
Vladislava Vilímce, starostu Kdyně Jana 
Löffelmanna, místopředsedu Konfederace 
politických vězňů v Domažlicích Františka 
Šedivého, zástupce Pomocných technických 
praporů Štěpána Královce a předsedu Konfe-
derace politických vězňů v Příbrami Františ-
ka Zahrádku, který o sobě prozradil, že pra-
cuje v Muzeu III. odboje v Příbrami, jehož 
zakladatelem je PhDr. Jiří Majer. Všichni 
přítomní se zájmem naslouchali, někteří i 
se slzami v očích, a vzpomínali na příkoří, 
která museli snášet až do roku 1989.  
 Ceremoniál Všerubského kamene 
ukončil Josef Tauš básní kdyňského rodáka, 
Přemysla Kociána, a pozval všechny pří-
tomné na přátelské posezení do restaurace U 
Votrubů ve Kdyni.                                   

(vl) 
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Eschlkam byl poprvé písemně zmíněn v 
letech 1228 a 1270, v prvních dvou bavor-
ských urbářích. Tehdejšímu klášternímu 
dvoru Eschlkam musela poskytnout ochra-
nu markrabata z Chamu. Postavili proto na 
návrší, které dává tomuto místu výrazný 
vzhled, opevnění a založili městys, který 
začal brzy prosperovat. Místo bylo znač-
ně ovlivněno blízkostí Čech a obchodem s 
nimi. Po vymření markrabat z Chamu při-
padlo území Wittelsbachům. Ti ponechali 
existující správní místo a vytvořili bavorský 
úřad. Po smrti posledního hraběte z Boge-
nu připadlo také území Bogen, s Furthem a 
okolními vesnicemi, pod kompetenci toho-
to úřadu. V roce 1331 byl Furth povýšen na 
město, a tím byl vyjmut z práv Eschlkamu. 
Roku 1377 obdržel Neukirchen tržní právo 
a tím se stal samoopatrovníkem. Tak byla 
práva a opatrovnictví Eschlkamu rozdrobe-
na.

Samozřejmě se ani Eschlkamu nevyhnu-
ly četné války, které určovaly běh století. 
Během husitských válek byla obec téměř 
úplně rozbořená. „… v roce 1422 přišli 
husité… Na masopustní neděli vypálili 
Eschlkam a Neukirchen společně s dalšími 
12 vesnicemi, …“ (z „Eschlkam Ein Hei-
matbuch od Josefa Pongratze“). Eschlkam 
byl znovu postaven, obdržel tržní právo, 
opatrovnictví a faráře, až třicetiletá válka 
uštědřila nevyléčitelné rány. Švédové vtrhli 

do obce, zbořili zámek na hranicích, kostel 
nebyl zcela rozbořen, ale byl silně poškozen 
a bez zvonů, farní dvůr byl vypálen, radnice 
také lehla popelem. Zámek již nebyl znovu 
postaven, a tím skončil i opatrovnický úřad, 
Eschlkam ztratil pro bavorský stát význam. 
Celé desetiletí neměla obec faráře. Pak 
následoval mor. Lidé v tomto regionu však 
vynikali silným charakterem a  neoblom-
nou vůlí. Stejně tak jako zúrodnili kameni-
té území ležící v hornaté krajině, tak i  teď 
se nenechali, často s úsměvem,  uvést do 
úzkých, a postupně znovu vybudovali svoji 
vlast. 

Jak je možné dočíst se ve starých  kro-
nikách, rostl počet obyvatel velmi rychle. 
Městys přitahoval příležitostí výdělku lidi 
ze všech stran, tím více kupodivu když si 
člověk uvědomí poničení během válek, blíz-
kost hranic a polohu mezi velkými obcemi 
městem Furth im Wald a městysem Neu-
kirchen. Obyvatelé žili hlavně z obchodu a 
řemesel, byly zde 4 mlýny.

Dnes je Eschlkam a jeho místní části 
oblíbeným cílem pro ty, kteří hledají klid a 
oddech. Hojné možnosti, které sám nabízí 
pro zimní sporty, stejně tak i kulturní obo-
hacení díky českému sousedství, které se 
projevuje v řadě přeshraničních akcí, mluví 
samy za sebe a jsou jen malým výběrem 
pokladů, které se kolem Eschlkamu nachá-
zejí.  

Eschlkam 
krátký pohled do historie

Köntztinger Zeitung, srpen,  2006
Bavorská policie varuje před znovu obje-

venou drogou. Tzv. taneční droga „Crys-
tal-Speed“, která se právě jako epidemie 
rozšířila mezi středními vrstvami v USA, 
se podle údajů ředitele drogového oddělení 
zemského úřadu vyšetřování, Bernda Hack-
la, vyrábí ve velkém v Čechách. Prodává 
se za 50-60 Eur za 1 gram (1 gram kokainu 
stojí asi 100 Eur).

Jedná se o vysoce účinný amfetamin, který 
způsobuje rychlou psychickou závislost. 
Jeho uživatelé vydrží velmi dlouho vzhůru 
a nepociťují hlad. Droga má ale negativní 
dopady na jejich zdraví – může způsobit 
úzkostné stavy, deprese, ekzémy, ubývání 
na váze a dokonce poškození mozku.

„Crystal-Speed“ se prodává také v bavor-
sko-českém pohraničí. V současné době 
zde však nebyl zaznamenán jeho zvýšený 
výskyt. V roce 2003 bylo v Bavorsku zadr-
ženo asi 5 kg této drogy, v minulém roce 
kleslo toto množství přibližně na polovinu.

Pod názvem Speed se na černém trhu 
prodávají methamfetaminy a amfetaminy. 
Jde o bílý, někdy i obarvený krystalický 
prášek. „Crystal“ byl ve 20. letech vyvinut 
německými chemiky a stal se známým pod 
názvem pervitin. Za 2. světové války byl 
podáván pilotům a tankistům pro zvýšení 
výkonnosti a potlačení strachu.

(sh)

Česko-německé noviny

Drogy 
v  pohraničí

Díky iniciativě Josefa Altmanna z turis-
tického informačního centra v Eschlkamu se 
konal již potřetí česko-německý tábor dětí 
na Ostrém s týdenním programem. Učastni-
lo se ho 12 českých a 12 německých dětí ve 
věku 9 – 13 let. Německé děti byly hlavně z 
Eschlkamu a Neukirchenu.

Pondělí začalo seznámením a hrou na 
první slovíčka.. Poté si společně zazpívaly a 
zahrály na hudební nastroje. Nakonec se děti 
vyřádily na bobové dráze na kopci Hoher 
Bogen v Neukirchenu. 

V úterý německé děti navštívily nové české 
přátele a spolu si prohlédly zámek Klenová 
a Klatovy. V poledne všichni společně poo-
bědvali typické české jídlo, a to svíčkovou 
s knedlíkem. Odpoledne bylo zase plné her, 
které byly připraveny v Kulturním domě v 
Nýrsku. Ve středu děti navštívily Lohberg, 
kde nevynechaly místní zoologickou zahra-
du s názvem Tierpark Lohberg a putovaly 
okolo ledovcového jezera Kleiner Arbersee. 
Další středeční zajímavostí byla regionální 
televize BR, která o dětském týdnu natočila 
krátký pořad. V závěru probíhal opět tábor 
na Ostrém, kde vše organizoval Josef Alt-
mann. Letos děti vystoupaly z české strany 
na vrchol Hamry. Po namáhavém výletu na 

Česko-německý týden dětí
ně čekalo překvapení v podobě Horské služ-
by a hraniční policie. Děti s radostí přeno-
covaly v chatě na Ostrém. Katrin Wachter, 
regionální manažerka akčního sdružení 
Künisches Gebirge a hlavní koordinátorka 
celého dětského programu na závěr uvedla: 
„Náš týden dětí se velmi povedl. Děti byly 
spokojené. Také je důležité, že měly mož-
nost se aspoň trošku poznat. Pár z nich se 
dokonce hodně spřátelilo.“                   (KW)

Živý česko-německý most.

Bavili jsme se...
...v Nové Vsi

 Obecní úřad ve spolupráci s Mar-
tou Levičkovou a Michalou Šmejkalovou 
uspořádal dětskou disco zábavu se skupinou 
Čtyři hlavy na přírodním parketu za hospo-
dou. A tak se, za krásného letního počasí, se 
děti vydováděly na parketu. Akce se všem 
dětem líbila. 

Ve večerních hodinách probíhala zábava 
pro dospělé. Úderem půlnoci skončila a  tan-
čící se s  veselou náladou rozešli do svých 
domovů.
                                             Václav Kraft,
    starosta obce Nová ves

...v Kolovči

V srpnu proběhl bohatý pouťouvý, spor-
tovní a kulturní program. V přírodním areá-
lu staré cihelny se vystřídaly kapely CODA 
a MEDY BAND. V restauraci Sauna hrály 
skupiny VESELÍ PODHORÁCI a J. Toman. 
Odehrála se celá řada sportovních utkání 
– fotbalových, tenisových a volejbalových. 
Chovatelé drobného zvířectva opět připravi-
li pěknou prodejní výstavu. Jménem zastu-
pitelstva obce bych všem organizátorům 
chtěla velmi poděkovat.  

                     Jana Peclová,
místostarostka Kolovče
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Léto na jinou melodii
Řev motorových pil, zvuk afrických 

bubnů, bluesové kytary, funky jazz či 
dokonce operní zpěv se  o prázdninách ozý-
val z lomečku u Starého Klíčova. Nevídanou 
symbiózu zvuků má na svědomí klub potá-
pěčů, který v tvůrčím, přírodním zákoutí 
pořádal desetidenní sochařské sympozium.

Příchozí bývají omámeni většinou už 
samotným půvabným koutem krajiny. Nyní 
je však v úvodu neobvyklého kulturního 
podniku překvapil hluk nástrojů a vůně čer-
stvě opracovávaného dřeva. Na vstupním 
plácku tvořila svá monumentální díla čtveři-
ce uměleckých řezbářů, i když jejich původ-
ní profese se od činnosti na mezinárodním 
sochařském sympoziu mohla výrazně lišit. 
Vedle francouzského sochařského páru tu 
působil například také italský matematik.

Protože mohutná, dřevěná ztvárnění v 
lomečku už zůstala, ozvláštní dnes příchod 
k zatopené skalní trhlině dřevěná ležící žena, 
pavučina, semeno s kamenným jádrem, slu-
neční hodiny či variabilní prolézačka. Řez-
báři při příchodu zvědavců ochotně zasta-
vovali motorové pily a podávali výklad k 
předváděné práci. Například právě sluneční 

hodiny plzeňského Ladislava Vycpálka mají 
být prý variantou na zlaté Rolexy. K výtvar-
né činnosti pod širým nebem bylo použito 
dřevo z okolí, stejně tak jako ke zhotovení  
blízkého srubu a plovoucího voru. Přírod-
nímu pohostinství vévodí masivní, hrubě 

Vznik prolézačky.

opracované stoly, jako příbytek umělcům 
slouží podkroví, podepřené rozeklaným 
kmenem a zpřístupněné primitivním žeb-
říkem. V občerstvovacím zázemí vás uvítá 
s potutelným úsměvem ohromný dřevěný 
myšák.                  Sylva Heidlerová

Jedenáct pramenů vody z čerchovských 
lesů zásobuje přesně sto let pitnou vodou 
devítitisícové bavorské rekreační městeč-
ko Waldmünchen. Hraniční prameny patří 
městu Domažlice, které je ale vzhledem ke 
spádovosti a jinému rozvodí nemůže využít. 
Němci si kvalitu vody velmi chválí, rozvo-
dy i studny si sami opravují a čistí a dvakrát 
ročně kontrolují kvalitu. Zdroj vody měnit 
nechtějí. Spolupráce měst, která nebyla pře-
rušena ani před rokem 1989, je založena na 
dohodě z roku 1905, podle níž si naopak 
Cheb bere vodu z Německa.

Jímky, vybudované v terénních zářezech, 
jsou 1,5 až dva metry hluboké. Prameny 
mají kapacitu 24 litrů za sekundu, ale Němci 
jímají pouze třetinu vody, zbytek odtéká do 
Německa i ČR. Zařízení studen a rozvody 
patří Waldmünchenu. Voda, kterou pije asi 
60 procent německého města, se vůbec che-
micky neupravuje. Němci si ji pouze změk-
čují tokem přes vápenec.

Jen jeden z jedenácti pramenů využí-
vají Češi. Z něj se čerpá voda na nejvyšší 
horu Českého lesa Čerchov pro vojenské a 
turistické objekty. Město Domažlice tuto 
16 kilometrů vzdálenou pramenitou vodu 
nepotřebuje. Dvacet let je napojeno na velmi 
kvalitní vodu z nýrské přehrady.

V devadesátihektarovém prameništi je 
15 pramenů, z toho 11 na českém území. 
Nachází se v bývalém hraničním pásmu, 
které mělo za minulého režimu hloubku tři 
kilometry do vnitrozemí. Němečtí policisté 

Česko-německé studny
měli vždy povolení k překračování státní 
hranice. Problémy byly jen v roce 1953, kdy 
se na hranicích instalovaly zábrany s vyso-
kým napětím.

Oblast neměla 90 let ochranné pásmo vod-
ního zdroje, až v roce 1996 tu byly vyhláše-
ny lesy zvláštního určení, kde je omezena 
těžba dřeva. Voda teče do Waldmünchenu 
pětikilometrovými litinovými trubkami, o 
něž se starají německé technické služby.

Česko-německé studny, vybudované v 
letech 1903 až 1906, dodávaly vodu po celé 
století bez jediného problému. Nyní Češi a 
Němci pořádají každoroční společné kontro-
ly čistoty jímacích studní v polovině května 
a září. Jde spíše o společenskou událost. Pra-
covníci technických služeb a čeští hajní už 
se znají 20 let.

(sh)

Chceme
 bezbariérové Kdyňsko

V září proběhla první fáze studie o mož-
ném přístupu občanů s omezenou mobilitou 
do veřejných míst. První průzkum řídi-
la vedoucí pečovatelské služby Jaroslava 
Ducháčková, která došla k následujícím 
závěrům:

„Z devatenácti obcí Kdyňska je perfektně 
připravený zatím jen Mrákov, většina zaříze-
ní v obci je tam bezbariérová. Jediný bezba-
riérový přistup do potravinového obchodu je 
v Koutě na Šumavě. Ani ve Kdyni a v žádné 
další obci ani restauraci jsme neobjevili bez-
bariérové toalety. I když se vozíčkář sám 
do pohostinství dostane,  nemá zajištěno 
důstojné použití WC. Chvályhodný pokus 
o řešení, i když značně problémové,  jsme 
pozorovali v nové restauraci v Brnířově. 
Bezbariérová pošta funguje jen ve Kdyni, 
ale usnadněné to mají tělesně zdravotně 
postižení v Koutě, kde je k dispozici zvonek, 
který přivolá obsluhu. Z knihoven mohou 
pohybově handicapovaní navštívit opět jen 
tu ve Kdyni. Přístup k lékařům ve Kdyni je 
s dobrým úmyslem zamýšlený, ale invalidní 
vozík musí ovládat skutečně fyzicky zdatný 
„tlačič“. “

První etapa zjišťování bezbariérovosti je 
za námi.  V budoucnu chystáme podrobný 
rozbor, při kterém uvítáme vaše poznatky o 
potřebě stavebních úprav či naopak chvále 
předvídavého stavebního řešení. 

                                      Sylva Heidlerová

Brnířovská šlapka

V srpnu se konala první brnířovská 
šlapka. Podpořilo ji čtyřicet cyklistů na 
trase pět a deset kilometrů. Součástí byl 
dětský cyklozávod kolem rybníka a živá 
hudba.
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23. ročník Brnířovského parezu přilákal třicítku závodníků a 
stovky fanoušků. Navíc recesi přijeli podpořit i bavorští sousedé 
z partnerského Kleinaitingenu. S Brnířovskými si vzájemná pose-
zení u dechovky pravidelně oplácí, naposledy se podívali i do nově 
otevřené hospody. Hlavním tahounem brnířovské zábavy byl jako 
vždy Jiří Bárta.

V mrákovském lomečku zůstala řezbářská díla Čechů, Italů i Fran-
couzů.

Požehnání obecního praporu bylo hlavní událostí Václavské pouti 
v Chodské Lhotě. Slavnostní mše proběhla v interiéru opravené 
kaple s novou elektroinstalací i osvětlením. „Na počest této slav-
nostní události chceme vysadit tři lípy, v každé naší vsi jednu“, 
prozradil starosta František Jílek. Kromě Lhoty tedy přibudou lípy 
také ve Výrově a Šteflích. Prapor a znak ve žluté a černé barvě
přidělila Chodské Lhotě už na jaře poslanecká sněmovna. 

Na českou hymnu při svatováclavské jízdě čekali se svými fjordský-
mi koňmi také Ivana Melicharová a Petr Vecko z Kouta na Šuma-
vě.

Eschlkamský Oktoberfest s českými hosty.


